
 

 

Ingeniørforeningen, IDA ∙ Kalvebod Brygge 31-33 ∙ 1780 København V ∙ ida.dk Side 1 
 
 

 

Generalforsamling i Dansk Betonforening 
Referat 

5. marts 2025 

5. marts 2025 
Kl. 17:30 – 18:30 
IDA Ingeniørforeningen, Kalvebod Brygge 31-33, 1780 København V 

 

Referent: Anders Haumann 
Til stede: 13 
Stemmeberettigede: 13 
 

Referat 

Velkomst Forpersonen Marianne Tange Hasholt bød velkommen. 
 

1. Valg af dirigent og referent Foreslået som kandidat til dirigentposten: 
 
Anette Berrig blev valgt til dirigent. 
 
Anders Haumann blev valgt til referent. 
 
Dirigenten orienterede indledningsvis om 
vedtægtsændringer og synlighedskravet. 
 
Vedtægtsændringer gældende fra 16. november 2024 

Repræsentantskabet godkendte på møde den 16. 
november vedtægtsændring i IDAs Lov og vedtægter samt 
i afdelingens vedtægter.  
 
Ændringen er, at det er valgfrit, om en valgt vil kalde sig 
forperson/formand/forkvinde henholdsvis 
næstforperson/næstformand/næstforkvinde.  
 
Den valgte skal træffe beslutningen i forbindelse med 
valget og så gælder valget af titel for hele valgperioden. 

 
Synlighedskrav 

Dirigenten gør opmærksom på, at personer der opstiller til 
valg, bliver nævnt med navn i referatet. Debatter refereres 
ikke med navns nævnelse. 
 
IDAs Afstemnings- og valgvedtægt § 6 stk. 2 påpeger, at 
det er en forudsætning for at blive valgt i IDA, at 
medlemmet tiltræder at IDA offentliggør navn og mail på 
IDAs hjemmeside.   
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Dirigenten gør yderligere opmærksom på, at hvis en 
person fra forsamlingen ønsker sin bemærkning taget til 
referat med navns nævnelse, skal pågældende gøre 
referenten opmærksom på dette i forbindelse med den 
konkrete kommentar. 
 
Dirigenten oplyste desuden at ”for at sikre en god 
oplevelse for alle, har IDA udarbejdet et kodeks for, 
hvordan vi opfører os overfor hinanden ved IDAs 
arrangementer og møder.” 
 
Dirigenten ved en generalforsamling har mandat til at 
håndhæve adfærdskodekset, og sammen med arrangøren, 
ansvaret for at håndtere uacceptabel adfærd, skulle det 
opstå. 
 
Dirigenten konstaterede at generalforsamlingen var lovlig 
indkaldt, da generalforsamlingen blev indvarslet korrekt. 
 
Varsel om indsendelse af forslag, der ønskes behandlet på 
generalforsamlingen:  
 
Generalforsamlingen er publiceret på ida.dk pr. 2. januar 
2025 
Udsendt i nyhedsmail til netværkets medlemmer pr. 6. 
januar 2025  
Annonce i Ingeniøren 6. december 2024. 
 

2. Fremlæggelse af 
årsberetning 

Forpersonen, Marianne Tange Hasholt gennemgik 
beretningen. (vedlagt) 
 
Forpersonen havde bl.a. skelet til SKU’s beretning – 
nedenfor udvalgte bullets fra formandens beretning: 
 
Engagementsgrad (fagtekniske medlemmers brug af IDA-
arrangementer) – DBF=32% (fagtekniske selskabers 
gennemsnit=33%) 
 
fib bulletiner bliver frigivet efter et par år og kan derefter 
lægges ud på hjemmesiden – dette kan tilgås via tilsendt 
link. 
 
Bestyrelsens selvvalgte fokuspunkter 2024: 

 Kommunikation √ 
 Kan vi gøre vores arrangementer lidt mere 

attraktive for de lidt yngre medlemmer √ 
 Kan vi øge medlemsinddragelsen  
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Bestyrelsens selvvalgte fokuspunkter 2025: 
 Optimale muligheder for at netværke ved DBF 

arrangementer 
 Kommunikation med fokus på Betonhaandbogen 
 Hjælp til betonundervisning på 

uddannelsesstederne 
 
Kommende Betondage: 
2025 – Århus 
2026 – Et sted på Lolland, tæt på Femern (sandsynligvis 
Engestofte Gods) 
2027 – København, 80-års jubilæum 
 
Efterfølgende var der spørgsmål til beretningen: 
 
 Ingen spørgsmål 
 
Beretningen blev godkendt.  

3. Fremlæggelse af 
årsregnskab til orientering 

Kassereren, Svend Erik Gaardmand fremlagde regnskab. 
 
Regnskabet er godkendt af kritisk revisor 
(Godkendt regnskab vedlagt) 
 
Herunder enkelte bullets: 

 2024 ”Normalt driftsår” 
 Omsætning som for sidste år 
 Årsresultat for 2024 er på 199.446,20 (316tkr mere 

end sidste år) 
 Egenkapital ca. 370tkr - nedjusteret med godt 70tkr 
 Der er forudbetalt en række kapitler til 

Betonhaandbogen 
 
Efterfølgende var der spørgsmål til regnskab: 
 
Kritisk revisor anbefaler: 

 At der i bestyrelsen holdes mere fokus på 
omsætning. 

 Måske kan arrangementer gøres billigere (500 kr 
billigere pr. person ?) 

 
Regnskabet blev taget til efterretning. 
 

4. Fremtidigt arbejde og 
budget for løbende år 

Send Erik Gaardmand fremlagde budget(vedlagt) 
 
Budget 2025: 
Starter og slutter året med 300.000 kr. 
Tilsagn fra IDA på 630.000 kr. 
Budgettet som nu fremlagt ender med et + på 142.000 Kr. 
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Efterfølgende var der spørgsmål:  
Ingen spørgsmål 
 
Budgettet blev taget til efterretning. 

5. Indkomne forslag Ingen indkomne forslag 
 

6. Valg af forperson/formand 
/forkvinde 

Valg af forperson/formand/forkvinde til Dansk 
Betonforening’s bestyrelse blev holdt iht. IDAs 
Afstemnings- og valgvedtægt § 4, stk. 1 Valg af én person. 
 
Marianne Tange Hasholt (forpersonen) træder af 
 
Bestyrelsen har foreslået 
Kaare K.B. Dahl  
 
Valgt til forperson/formand/forkvinde 
Kaare K.B. Dahl 
 
Kaare K.B. Dahl vil gerne tituleres som Formand 
 
Valgperiode 3 år  
 

7. Valg af 
bestyrelsesmedlemmer 

Valg til Dansk Betonforening’s bestyrelse blev holdt iht. 
IDAs Afstemnings- og valgvedtægt § 4, stk. 2.1 Valg af mere 
end 1 person på generalforsamlinger.  
 
Fra bestyrelsen fratræder: 
Anders Haumann - Næstforperson 
Svend Erik Gaardmand - Kasserer 
 
Nuværende bestyrelsesmedlemmer ønsker genvalg: 
Niels Christian Lønow – Medlem 
Camilla Hjørringgaard - Medlem 
 
Bestyrelsen har foreslået følgende kandidater: 
Lise Kjær Andersen  
Wolfgang Kunther  
Niels Christian Lønow  
Camilla Hjørringgaard 
 
Valgt til bestyrelsen 
Lise Kjær Andersen - Medlem 
Wolfgang Kunther – Medlem 
Niels Christian Lønow – Medlem 
Camilla Hjørringgaard - Medlem 
 
Valgperiode 3 år 
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8. Valg af suppleanter Valgt som suppleanter 
Ingen suppleanter 
 

9. Valg af kritisk revisor Bestyrelsen har foreslået: 
Anette Berrig 
 
Valgt som kritisk revisor: 
Anette Berrig 
 
Valgperiode 1 år 
 

10. Eventuelt Dirigenten efterlyste indlæg fra forsamlingen. 
 
Da der ikke var nogen som ønskede ordet gav dirigenten 
ordet til forpersonen. 
 
Forpersonen, Marianne Tange Hasholt takkede dirigent 
Anette Berrig for god og kompetent ledelse af 
generalforsamlingen. 
 
Marianne Tange Hasholt takkede for fremmødet og den 
gode debat. 
 
Den nye formand takkede Marianne Tange Hasholt for sit 
forpersonskab de forgangne 3 år. 
 

 
Referat godkendt. 
 
16/3-2025    ______________________ 
Dato                           Dirigent  


